



د. عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
Dr. Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais(C.V.)



PERSONAL INFORMATION		البيانات الشخصية
NAME	Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais	عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
D & P of Birth	1973, Al-Salam Province, Taiz, Yemen	1973، مديرية السلام ، تعز، اليمن.
Nationality	Yemeni	يميني
Contact Address	Email: alduais1973@gmail.com Phone: +967-777161314	
QUALIFICATIONS		المؤهلات
October,2015	▪ PhD. in Administration & Planning, Sana'a University, Yemen(accurated specialization: Management Information Systems).	• دكتوراه في الإدارة والتخطيط، جامعة صنعاء، اليمن(التخصص الدقيق: نظم معلومات إدارية).
2011/2012 2012/2013	▪ D. Preliminary two years in Administration & Planning, Sana'a University, Yemen.	• تمهيدي دكتوراه في الإدارة والتخطيط، جامعة صنعاء، اليمن.
August,2010	▪ M.A. In Administration & Planning, Sana'a University, Yemen(accurated specialization: the Total Quality Management).	• ماجستير في الإدارة والتخطيط، جامعة صنعاء، اليمن(التخصص الدقيق: إدارة الجودة الشاملة).
2006/2007	▪ M. Preliminary one Year in Administration & Planning, Sana'a University, Yemen.	• تمهيدي ماجستير في الإدارة والتخطيط، جامعة صنعاء، اليمن.
June,1996	▪ B.A. In English, Faculty of Education, Sana'a University.	• بكالوريوس في اللغة الإنجليزية، كلية التربية، جامعة صنعاء، اليمن.
PROFESSIONAL EXPERIENCE		الخبرة المهنية
2017-present	▪ Asst. Prof. in Modern Management College for Graduate Studies, Sana'a Yemen.	• أستاذ مساعد، كلية الإدارة الحديثة للدراسات العليا، صنعاء، اليمن.
2014-2016	▪ Asst. Prof. in Sanhan Community College, Yemen.	• أستاذ مساعد، كلية المجتمع سنحان - بلاد الروس، اليمن.
March,2016	▪ Director of the organization, programs and activities in the education sector, the Ministry of Education, Yemen.	• مدير إدارة التنظيم والبرامج والأنشطة في قطاع التعليم، وزارة التربية والتعليم، اليمن.
Dec.,2014	▪ Professional Trainer in the school development program, the Ministry of Education, Yemen.	• كبير المدربين في برنامج التطوير المدرسي، وزارة التربية والتعليم، اليمن.
Nov.,2012	▪ Coordinator of the project linking the classroom, the Ministry of Education with the British Council, Yemen.	• منسق لمشروع ربط الصفوف المدرسية، وزارة التربية والتعليم مع المجلس الثقافي البريطاني، اليمن.
March,2010	▪ National Trainer for English	• مدرب وطني لمدرسي اللغة الإنجليزية، أمانة العاصمة، اليمن.



د. عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
Dr. Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais(C.V.)



	Language Teachers, Sana'a, Yemen.	
RESEARCHES & PAPERS		البحوث وأوراق العمل
Under achievement	▪ The Factors Affecting Internal Quantum Efficiency in Sanahan Community College in Republic of Yemen, research under achievement.	• <u>العوامل المؤثرة على الكفاءة الداخلية الكمية في كلية مجتمع سناحان بالجمهورية اليمنية، بحث تحت الإنجاز.</u>
Under achievement	▪ The degree practicing of administrative transparency to the Supreme Administrative Leaders in the public administration of Sana'a University from the standpoint of workers, research under achievement.	• <u>درجة ممارسة الشفافية الإدارية لدى القيادات الإدارية العليا في الإدارة العامة بجامعة صنعاء من وجهة نظر العاملين، بحث تحت الإنجاز.</u>
Under achievement	▪ Implementation requirements of electronic Management in the Yemeni community colleges, research under achievement.	• <u>متطلبات تطبيق الإدارة الإلكترونية في كليات المجتمع اليمنية، بحث تحت الإنجاز.</u>
December,2016.	▪ The reality of the quantitative internal efficiency of the Yemeni community colleges, research published in the Journal of Social and Human Sciences, Faculty of Humanities and Social Sciences, Mohammed Boudiaf University, Massila, Algeria, No.(11), December,2016.	• <u>واقع الكفاءة الداخلية الكمية لكليات المجتمع اليمنية، بحث منشور في مجلة العلوم الاجتماعية والإنسانية بكلية العلوم الإنسانية والاجتماعية، جامعة محمد بوضياف، المسيلة، الجزائر، العدد(11)، ديسمبر 2016م.</u>
October,2015	▪ The development of management information systems in Yemeni universities, doctoral dissertation submitted to the University of Sanaa to obtain a doctorate degree in Education management and planning of education.	• <u>تطوير نظم المعلومات الإدارية في الجامعات اليمنية، أطروحة دكتوراه قدمت لجامعة صنعاء للحصول على درجة الدكتوراه في التربية تخصص إدارة وتخطيط تربوي.</u>
Apr.,2011.	▪ Conceived proposal to implement TQM in Sukainah girls' school in Sana'a, a research paper submitted as part of the requirements of the course Contemporary Issues in Educational Administration.	• <u>تصور مقترح لتطبيق إدارة الجودة الشاملة في مدرسة سكاينة للبنات بأمانة العاصمة، ورقة بحثية قدمت كجزء من متطلبات مقرر قضايا معاصرة في الإدارة التربوية.</u>
Mar.,2011.	▪ Proposed model for the role of TQM in developing school management in the light of oriented systems, the paper presented as part of the	• <u>أنموذج مقترح لدور إدارة الجودة الشاملة في تطوير الإدارة المدرسية في ضوء منحى النظم، ورقة بحثية قدمت كجزء من متطلبات مقرر تحليل النظم التربوية.</u>



د. عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
Dr. Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais(C.V.)



	requirements of the course Educational Systems Analysis.	
Feb.,2011.	▪ The causes of poor academic achievement among students of Sukainah School for Girls in Sana'a (qualitative research), the paper presented as part of the requirements of the course of Qualitative Research Methods.	• أسباب ضعف التحصيل الدراسي لدى طالبات مدرسة سوكينة للبنات بأمانة العاصمة (بحث نوعي)، ورقة بحثية قدمت كجزء من متطلبات مقرر مناهج البحث النوعي.
Jan.,2011.	▪ Government funding for education (Challenges and Solutions), a research paper submitted as part of the requirements of the course Education Funding.	• التمويل الحكومي للتعليم (التحديات والحلول)، ورقة بحثية قدمت كجزء من متطلبات مقرر تمويل التعليم.
Dec,2010.	▪ The reality of practicing of the supervisors of the capital secretariat of Yemen to the clinical supervision from the viewpoint of secondary teachers, research paper submitted as part of the requirements of the course of Educational Supervision.	• واقع ممارسة مشرفي أمانة العاصمة للإشراف العيادي من وجهة نظر معلمى الثانوية، ورقة بحثية قدمت كجزء من متطلبات مقرر الاشراف التربوي.
Nov.,2010	▪ the problems faced by high school administration in the Republic of Yemen, a research paper submitted as part of the requirements of the course Secondary School Management,	• المشكلات التي تواجهها إدارة المدرسة الثانوية في الجمهورية اليمنية (دراسة ميدانية)، ورقة بحثية قدمت كجزء من متطلبات مقرر إدارة المدرسة الثانوية.
Oct.,2010.	▪ A proposed strategy plan for Sukainah School for the period (2011-2018), a research paper submitted as part of the requirements of the course Strategic Educational Planning.	• خطة استراتيجية مقترحة لمدرسة سوكينة للبنات بأمانة العاصمة للفترة ما بين (2011-2018م)، ورقة بحثية قدمت كجزء من متطلبات مقرر التخطيط التربوي الاستراتيجي.
July,2010.	▪ A proposed model for the development of school management in the light of the Total Quality Management, Master Thesis submitted to the Faculty of Education at Sana'a University for a master's degree in Education.	• أنموذج مقترح لتطوير الإدارة المدرسية في ضوء إدارة الجودة الشاملة، رسالة ماجستير قدمت لكلية التربية بجامعة صنعاء للحصول على درجة الماجستير في التربية تخصص إدارة وتخطيط تربوي.
TRAINING COURSES, PROGRAMMES & WORKSHOPS		الدورات والبرامج والورش التدريبية
In progress	▪ Contribute to the preparation, design and revision of the Rural Teacher Program Operations Manual (in	• المساهمة في إعداد وتصميم ومراجعة دليل عمليات برنامج معلمات الريف (في طور التنفيذ).



د. عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
Dr. Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais(C.V.)



	progress).	
14-24Aug,2017.	▪ Participate in the training program for the training of trainers in early childhood (kindergartens) held at the Center for Early Childhood Development during the period 14-24 / 8/2017, Sana'a, Republic of Yemen.	• المشاركة في البرنامج التدريبي لتدريب المدربين الخاص بمرحلة الطفولة المبكرة (رياض الأطفال) المنعقد بمركز تنمية الطفولة المبكرة خلال الفترة من 14-24/8/2017م، صنعاء، الجمهورية اليمنية.
15-16Aug,2017	▪ Participation in a workshop to discuss and enrich the guide of the operations of the rural teachers program during the period 15-16 / 8/2017 in Sana'a, Republic of Yemen.	• المشاركة في ورشة عمل لمناقشة وإثراء دليل عمليات برنامج معلمات الريف خلال الفترة 15-16/8/2017م صنعاء، الجمهورية اليمنية.
Feb.,2017.	▪ Preparation of a paper entitled " Indicators and successes " Introduction to the Committee for the Preparation and Design of the Manual for the Operations of the Rural Teachers Program (8-2-2017)	• إعداد ورقة عمل بعنوان " المؤشرات والنجاحات " مقدمة للجنة إعداد وتصميم دليل عمليات برنامج معلمات الريف (8-2-2017م)
Dec.,2016.	▪ Contribution to the preparation and design of the training bag for kindergarten teachers in the Republic of Yemen from 3 to 24 December 2016.	• المساهمة في إعداد وتصميم <u>الحقيبة التدريبية لمعلمي رياض الأطفال في الجمهورية اليمنية</u> من الفترة 3-24 ديسمبر 2016م.
Aug.,2016.	▪ Participation in the first scientific conference of scientific and research centers , held during the period 1-3 August 2016.	• المشاركة في <u>المؤتمر العلمي الأول للمراكز العلمية والبحثية</u> ، المنعقد خلال الفترة من 1-3 أغسطس 2016م
May-June,2016.	▪ Contribution to the preparation and design a handbook of the Kindergarten Class (5-6) in the Republic of Yemen from 16-5-2016 to 16-6-2016	• المساهمة في إعداد وتصميم <u>كراسة رياض الأطفال الفئة الكبرى (5-6)</u> في الجمهورية اليمنية من الفترة 16-5-2016م – 16-6-2016م
16-21 Jan, 2016	▪ Carry out of a training program to train the trainers of rural teachers in curriculum design , The Ministry of Education, Republic of Yemen.	• تنفيذ برنامج تدريبي لمدرسي معلمات الريف في تصميم المناهج. وزارة التربية والتعليم، الجمهورية اليمنية.
28Nov. – 2Dec., 2015	▪ Carry out of a training program for school development team , Directorate Jafaria, Rayma Governorate, Yemen.	• تنفيذ برنامج تدريبي لفرق التطوير المدرسي، بمديرية الجعفرية، محافظة ريمة، اليمن.
14-19Mar.,2015	▪ Carry out of a training program for school development team , Directorate Jahaf, Al-dhalae Governorate, Yemen.	• تنفيذ برنامج تدريبي لفرق التطوير المدرسي، بمديرية جحاف، محافظ الضالع، اليمن.
7-12Feb.,2015	▪ Carry out of a training program for	• تنفيذ برنامج تدريبي لفرق التطوير المدرسي،



د. عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
Dr. Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais(C.V.)



	school development team, Directorate Mefa'a, Shabwa Governorate, Yemen.	بمديرية ميفعة، محافظ شبوة، اليمن.
20-25Dec.,2014	▪ Carry out of a training program for school development team, Shabwa Governorate, Yemen.	• تنفيذ برنامج تدريبي لفرق التطوير المدرسي، محافظ شبوة، اليمن.
6-11Dec., 2014	▪ Carry out of a training program for school development team, Al-jauf Governorate, Yemen.	• تنفيذ برنامج تدريبي لفرق التطوير المدرسي، محافظ الجوف، اليمن.
29Nov.-4Dec., 2014	▪ Participate in the program a guide for school development, for senior trainers, Sana'a, Yemen.	• المشاركة في برنامج دليل التطوير المدرسي، لكبار المدربين، صنعاء، اليمن.
12-13Feb., 2013	▪ Attend a workshop entitled Introduction to International Learning, British Council, Sana'a, Yemen.	• حضور ورشة عمل بعنوان مقدمة في التعلم الدولي، المجلس الثقافي البريطاني، صنعاء، اليمن.
15June-18Sept., 2012	▪ Completed a training course in computer (Office)(Word-Excel-PowerPoint-Access), Contemporary Skills Inst. For Computer & Languages, Taiz, Yemen.	• دورة تدريبية في الكمبيوتر (أوفيس) (وورد - أكسل - باوربوينت - أكسس)، معهد مهارات العصر للكمبيوتر واللغات، تعز، اليمن.
18Sept.,-3Oct., 2012	▪ Completed a training course in (Enternet), Contemporary Skills Inst. For Computer & Languages, Taiz, Yemen.	• دورة تدريبية في الكمبيوتر (الإنترنت)، معهد مهارات العصر للكمبيوتر واللغات، تعز، اليمن.
23Dec.,2012	▪ Attend a workshop entitled connecting classroom (schools online), British Council, Sana'a, Yemen.	• حضور ورشة عمل بعنوان ربط الصفوف الدراسية (مدارس أون لاين)، المجلس الثقافي البريطاني، صنعاء، اليمن.
May,2010	▪ Attend a workshop entitled Classroom Management, Ministry of Education, Yemen.	• حضور ورشة عمل بعنوان إدارة الفصول الدراسية، وزارة التربية والتعليم، اليمن.
6-10Mar.,2010	▪ Participated in a training program 'Classroom Language' British Council with Ministry of Education, Sana'a, Yemen.	• حضور دورة تدريبية في لغة الفصل الدراسي، المجلس الثقافي البريطاني ووزارة التربية والتعليم، صنعاء، اليمن.
8-20Aug.,2009	▪ Participated in a training program entitled Shaping the Way We Teach English British Council with Ministry of Education, Sana'a, Yemen.	• حضور دورة تدريبية بعنوان خطة طريق تدريس اللغة الإنجليزية، المجلس الثقافي البريطاني ووزارة التربية والتعليم، صنعاء، اليمن.
COURSES TAUGHT		مقررات تم تدريسها
2015-2016	▪ Sigma 6, the Cost of Quality, Sanhan Community College, Sana'a, Yemen.	• سيجماء6، تكاليف الجودة، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.
2015-2016	▪ Management Information Systems,	• نظم المعلومات الإدارية، كلية المجتمع سنحان،



د. عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
Dr. Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais(C.V.)



	English (101) , Sanhan Community College, Sana'a, Yemen.	صنعاء، اليمن.
2014-2015	▪ Sigma 6, the Cost of Quality , Sanhan Community College, Sana'a, Yemen.	• سيجماف6، تكاليف الجودة، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.
GRADUATION PROJECTS SUPERVISED BY ME		مشاريع التخرج التي أشرفت عليها
2015-2016	▪ The reality of administrative of transparency at Education Bureau in Sana'a and its relation with improving the performance of employees , Sanhan community College, Sana'a, Yemen.	• <u>واقع الشفافية الإدارية في مكتب التربية والتعليم بأمانة العاصمة وعلاقتها بتحسين الأداء الوظيفي للعاملين، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.</u>
2015-2016	▪ Practicing degree of the management quality at Alandalus University in Republic of Yemen and its relation with the satisfaction of employees , Sanhan community College, Sana'a, Yemen.	• <u>درجة ممارسة الجودة الإدارية في جامعة الأندلس بالجمهورية اليمنية وعلاقتها بالرضا الوظيفي لدى العاملين، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.</u>
2015-2016	▪ The reality of management information systems at Tele-Yemen company in Republic of Yemen and its relation with improving the performance of employees , Sanhan community College, Sana'a, Yemen.	• <u>واقع نظم المعلومات الإدارية في شركة تليمن بالجمهورية اليمنية وعلاقتها بتحسين الأداء الوظيفي للعاملين، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.</u>
2014-2015	▪ The reality of Implementation of Total Quality Management in the Commercial Bank of Yemen , community Sanhan College, Sana'a, Yemen.	• <u>واقع تطبيق أبعاد إدارة الجودة الشاملة في البنك التجاري اليمني، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.</u>
2014-2015	▪ Obstacles to Implementation of TQM in the Jeel Al-Resalah schools in Sana'a , Sanhan community College, Sana'a, Yemen.	• <u>معوقات تطبيق إدارة الجودة الشاملة في مدارس جيل الرسالة بأمانة العاصمة، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.</u>
2014-2015	▪ Practicing degree of the typical (48) hospital in Republic of Yemen for the international quality and accreditation standards , Sanhan community College, Sana'a, Yemen.	• <u>درجة ممارسة مستشفى (48) النموذجي في الجمهورية اليمنية لمعايير الجودة والاعتماد الدولية، كلية المجتمع سنحان، صنعاء، اليمن.</u>
SKILLS		المهارات
	▪ Ability to teaching and training in Arabic and English.	• القدرة على التدريس والتدريب باللغتين العربية والإنجليزية.
	▪ Good at designing and carrying out training programs.	• القدرة على تصميم وتنفيذ البرامج التدريبية.
	▪ The ability to use all the office	• القدرة على استخدام جميع البرامج



د. عبدالكريم سعيد عبده قاسم الدعيس
Dr. Abdulkareem Saeed Abdo Q. Al-Duais(C.V.)



	software (WORD - EXCEL - POWERPOINT - ACCESS - OUTLOOK - ONENOTE)	المكتبية) WORD - EXCEL - POWERPOINT - ACCESS - OUTLOOK (- ONENOTE)
	▪ The ability to deal with research and statistical and educational software (SPSS - AMOS - ASC TIMETABLE)	• القدرة على التعامل مع البرامج البحثية والإحصائية والتربوية) SPSS - AMOS - (ASC TIMETABLE)
	▪ Search the Internet and access to libraries specializing in academic and scientific sites skills.	• مهارات البحث في الإنترنت والوصول للمكتبات والمواقع العلمية المتخصصة بالمجال الأكاديمي.
Courses that can be taught		المقررات التي يمكن تدريسها
مقررات الإدارة Management Courses	▪ Management information systems ▪ Project Management ▪ Principles of administration ▪ Public Administration ▪ Quality Management ▪ Communication Skills ▪ Electronic Management	• نظم المعلومات الإدارية • إدارة المشاريع • مبادئ الإدارة • الإدارة العامة • إدارة الجودة • مهارات الاتصال • الإدارة الإلكترونية
مقررات التربية وعلم النفس Courses of Education and Psychology	▪ Principles of Statistics & Spss ▪ Research Methodology	• مبادئ إحصاء و(SPSS) • مناهج البحث العلمي
مقررات اللغة الإنجليزية Courses of English Language	▪ English(101) & English(102) for all Faculties. ▪ Grammar(I) & Grammar(II). ▪ Composition(I) & Composition(II). ▪ Reading(I) & Reading(II). ▪ English Usage(I) & English Usage(II). ▪ Spoken(I) & Spoken(II).	• انجليزي(101)، انجليزي(102) لكل الكليات. • قواعد(1)، قواعد(II). • إنشاء(1)، إنشاء(II). • قراءة(1)، قراءة(II). • استخدام لغة(1)، استخدام لغة(II). • محادثة(1)، محادثة(II)